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Protokół Nr XXXIII.2018 
z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 9 marca 2018 roku 
 

  1. Otwarcie obrad XXXIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
Otwarcia obrad XXXIII sesji V kadencji dokonał Przewodniczący Rady Powiatu Mirosław Gą-
sik stwierdzając obecność 15 radnych. Przewodniczący Rady przywitał: Zarząd Powiatu Ża-
gańskiego, Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką, Sekretarza Powiatu Iwonę Hryniewiecką. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: sesja została zwołana na wniosek Zarządu Powiatu,  
w związku z tym do zaproponowanego porządku obrad poprawki może wnosić jedynie Zarząd 
Powiatu. Czy Zarząd ma propozycje zmian porządku obrad? 
Zarząd Powiatu nie złożył wniosku o zmianę porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

  1. Otwarcie obrad XXXIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Podjęcie uchwał w sprawie: 
    1) zmian budżetu 
    2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2018-2024. 
    3) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. Wniebowzięcia NMP  

w Żaganiu pl. Klasztorny 2, na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budow-
lane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu 
Żagańskiego 

    4) udzielenia dotacji celowej dla Pani Ewy Gac zamieszkałej ul. Sasankowa 10, 72-003 Do-
bra na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisa-
nym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu Żagańskiego, 

     5) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. Marii Magdaleny  
w Brzeźnicy ul. Zielonogórska 25; 68-113 Brzeźnica na prace konserwatorskie, restaura-
torskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym 
się na obszarze Powiatu Żagańskiego, 

6) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Jana Chrzciciela  
w Dzietrzychowicach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 
przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu Ża-
gańskiego, 

7) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. Nawiedzenia Najświętszej 
Maryi Panny w Żaganiu na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 
przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu Ża-
gańskiego 

8) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Jana chrzciciela w Chi-
chach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpi-
sanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu Żagańskiego 

    9) zmiany uchwały Nr XLV/17/2002 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 27 czerwca 2002 r. 
  10) określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2018 r. 
       4. Zamknięcie obrad XXXIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
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3. Podjęcie uchwał w sprawie: 
    1) zmian budżetu, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie uzasad-
nienia. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w związku z tym, że zakończył się okres sprawozdawczy, 
sprawozdania zostały wysłane do Regionalnej Izby Obrachunkowej w terminie do końca lutego 
br. W wyniku zakończonej sprawozdawczości zostały dochody wykonane w roku 2017 na po-
ziomie 101,32%, wydatki 93,49%, już z samych procentów widać, że są wolne środki. Wolne 
środki jest to różnica między dochodami, a przychodami, pomniejszona o wykonane wydatki  
i rozchody. Wolne środki z roku 2017 wynoszą 6.176.016,55 zł, a zaplanowane w budżecie na 
rok 2018 były środki w wysokości 1.800.000,00 zł. Różnica między planowanymi, a wykona-
nymi wolnymi środkami jest to kwota 4.376.931,00 zł. Zarząd Powiatu wolne środki rozdyspo-
nował i prosimy Radę o ujęcie ich w budżecie. Wolne środki zostały zarówno zmniejszone 
dochody, jak i zwiększone wydatki i tak: Gmina Miejska Żagań miała udzielić powiatowi do-
tacji na nasze zadania inwestycyjne w wysokości 700.000,00 zł, a udzieli pomocy finansowej 
w wysokości 100.000,00 zł, w związku z tym 600.000,00 zł należy ściągnąć z dochodów. 
Zmniejszamy również 100.000,00 zł  z dotacji z Gminy Wiejskiej Żagań na zadaniu „Moder-
nizacja odwodnienia dróg powiatowych i gminnych w Miejscowości Bożnów”. MPiPS środki 
z funduszu pracy zaplanował, że będą one w roku 2018 na poziomie 500.000,00 zł, a otrzyma-
liśmy 320.900,00 zł, są to ostateczne kwoty, więc 179.100,00 zł należy ściągnąć z dochodów. 
W wolnych środkach również znajdują się środki, które zostały na koniec 2017 roku z projek-
tów unijnych, które realizujemy. Środki nie zostały zrealizowane z różnych powodów, np. ZSP 
w Iłowej ma nowy projekt pn. „Klucz do przyszłości”, który został zaplanowany w projekcie 
budżetu na 2018 rok, bo tak projekt jest realizowany, ale środki I tura przyszła już w roku 2017. 
W związku z tym trzeba te środki ściągnąć z dochodów w wysokości 132.461,00 zł. Dotacja z 
Gminy Wiejskiej Żagań na modernizację odwodnienia dróg w Bożnowie, planowano 
300.000,00 zł, a otrzymano 200.000,00 zł. Projekt „Modernizacja kształcenia zawodowego w 
powiecie żagańskim” tu również środki wpłynęły w 2017 roku i trzeba ściągnąć kwotę 
264.185,00 zł i również modernizacja kształcenia po stronie wydatków trzeba wprowadzić ten 
projekt do budżetu 2018, którego środki nie zostały wykorzystane. Otrzymaliśmy dotację z 
Gminy Wiejskiej Żagań na remont odcinka nawierzchni drogi w Bożnowie 15.000,00 zł. Pro-
jekt PCPR, w którym nie zostały wykorzystane środki w 2017 roku w wysokości 733.556,00 
zł. Modernizacja odwodnienia dróg powiatowych i gminnych w miejscowości Bożnów tu 
trzeba dołożyć środki w wysokości 73.479,00 zł. PCPR wystąpił z wnioskiem o utwardzenie 
placu przy budynku, Zarząd przychylił się i przeznaczył 52.000,00 zł. Przebudowa nawierzchni 
drogi powiatowej – ul. Śląska w Żaganiu, nowa inwestycja o wartości 412.000,00 zł. Szpital 
wystąpił o utworzenie nowych miejsc parkingowych dla swoich pracowników przy ul. Żelaz-
nej, wartość zadania 50.000,00 zł. W tym roku na sprzęt medyczny i aparaturę przeznacza się 
środki w wysokości 100.00,00 zł. Mamy również zawartą umowę ze 105 Szpitalem na usługi 
lekarza stwierdzającego zgony, które wystąpią na terenie naszego powiatu żagańskiego, a do 
których będzie wezwana policja na tzw. usługi koronera przeznacza się środki w wysokości 
2.000,00 zł miesięcznie. Część środków została zabezpieczona z rezerwy, a pozostałe 
16.000,00 zł z wolnych środków. Powiatowy Dom Dziecka miał wypłacić w 2017 roku od-
prawę, pracownik w 2017 roku nie odszedł, a odszedł w 2018 roku, więc trzeba dołożyć do 
wynagrodzenia na odprawę. Związek Powiatów Lubuskich zwiększa składkę z 10 gr na 26 gr, 
w budżecie została zaplanowana mniejsza kwota na składkę i trzeba dołożyć 9.700,00 zł. Został 
rozstrzygnięty przetarg na remont drogi powiatowej 1056 relacji Szprotawa – Zimna Brzeźnica 
i zabrakło na tą inwestycję 2.011.000,00 zł i z wolnych środków przeznacza się środki w wy-
sokości 1.541.153,00 zł, pozostała kwota została zabezpieczona z zimowego utrzymania dróg, 
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czyli w ramach wydziału. Przebudowa chodników w ciągu drogi powiatowej nr 4509F ul. Ko-
lejowa w Żaganiu I etap od skrzyżowania z ul. Dworcową do skrzyżowania z ul. Przyjaciół 
Żołnierza, planowano na tą inwestycję w szerszym zakresie 1.236.000,00 zł, zmniejszono za-
kres prac inwestycja wyniosła 85.212,00 zł, zmniejszamy o 250.788,00 zł. Powiatowy Urząd 
Pracy wypracował środki z przeznaczeniem na umowę zlecenie. Wydz. OKT dokonuje zmiany 
w projekcie „Modernizacja kształcenia zawodowego w powiecie żagańskim” zmiany zarówno 
po stronie dochodów, jak i wydatków wynoszą 13.235,00 zł. ZSO w Żaganiu otrzymał darowi-
znę na zakup rejestratora monitoringu szkoły 1.034,00 zł. Dotacja z LUW na zadania z zakresu 
administracji rządowej, źle został ujęty paragraf po stronie dochodów, zmniejszenie i zwięk-
szenie po stronie dochodów. Zwrot dotacji w wysokości 255,00 zł za 2017 rok, zmiany w kla-
syfikacji budżetowej. Środki z rezerwy majątkowej w wysokości 1.537,00 zł na brakujące 
środki na inspektora nadzoru na zadanie „Przebudowa ciągu pieszego w ciągu drogi powiato-
wej nr 1064F – ul. Żelazna w Żaganiu”. ZSP w Iłowej dokonuje zmiany w projekcie: Ponad-
narodowa mobilność uczniów i absolwentów oraz kadry kształcenia zawodowego „Klucz do 
przyszłości”. Są to wszystkie zmiany, które zostały dokonane w załączniku nr 1 i 2. W załącz-
niku nr 3, czyli w przychodach, został zwiększony plan o 4.376.931,00 zł, czyli wolne środki. 
Plan po zmianie wynosi 6.176.931,00 zł. Zmienia się załącznik o dotacjach, dotyczy to przede 
wszystkim dotacji, które są ujęte w naszych projektach, a więc „Modernizacja kształcenia za-
wodowego w powiecie żagańskim” i „Szansa na samodzielność”. Również ulega zmianie do-
tacja dla 105 Szpitala na zakup aparatury i sprzętu medycznego z 20.000,00 zł na 120.000,00 
zł. Zmianie ulega również wydzielony rachunek dochodów jednostek oświatowych i ZSTiL 
zwiększa ten rachunek o 1.844,00 zł i SOSW w Żaganiu zmniejsza i zwiększa, po stronie do-
chodów zmienia paragrafy o 100,00 zł. Różnica między dochodami, a wydatkami na dzień dzi-
siejszy stanowi deficyt w wysokości 3.126.931,00 zł i zostanie pokryty przychodami z wolnych 
środków. W projekcie budżetu na 2018 rok była nadwyżka w wysokości 1.250.000,00 zł,  
a w tej chwili jest deficyt, różnica jest to właśnie ta, o którą zwiększamy wolne środki, czyli 
4.376.931 zł.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: komisje nie obradowały. Otwieram dyskusję. 
Radny Adam Gliniak: czy wpłynął wniosek z Gminy Iłowa o wspólne finansowanie drogi Ko-
nin - Iłowa? Z tego, co mówił Burmistrz na zebraniu wiejskim w Koninie to już praktycznie 
zapadła jakaś decyzja o tym, że to porozumienie będzie, a tutaj nie widzę tych środków. Doku-
mentacja ma być zrobiona niby do września.  
Starosta Henryk Janowicz: w miesiącu kwietniu odbędzie się spotkanie z Burmistrzem Iłowa 
w celu ustalenia wysokości współfinansowania zadania. 
Radny Adam Gliniak: czy do ul. Śląskiej dokłada się miasto w jakimś procencie? 
Starosta Henryk Janowicz: jestem po rozmowach z Burmistrzem Miasta Żagania i rozmowy 
będziemy dalej kontynuować, trudno mi powiedzieć, w jakiej kwocie, ile nam dofinansuje Mia-
sto Żagań. Na dzień dzisiejszy mam pismo mówiące, że 100.000,00 zł przeznaczają na zadanie, 
generalnie ul. Kolejowa, przebudowa chodników. Na ul. Śląska, mówimy o nawierzchni, poło-
żenie nowego dywanika, to jest zadanie z kosztów, które nam pozostały z tamtego roku. Mó-
wimy o inwestycjach mostowych, które nie zostały zrealizowane, przetargi były tak drogie  
i ryzykowne dla nas, z których zrezygnowaliśmy. W związku z tym, że udało się nam porozu-
mieć z ministerstwem infrastruktury, środki pozostały i realizujemy zadania drogowe w tej 
miejscowości tj. ul. Śląska i ul. Kolejowa. Już jesteśmy po przetargu, do którego dołożyliśmy, 
jest to ul. Żelazna, robimy chodniki od skrzyżowania z ul. Kolejową do tablicy m. Żagań  
w kierunku Rudawicy na drodze nr 1064.  
Radny Roman Śliwiński: dlaczego m. Żagań zmniejszył dotację na zadania inwestycyjne reali-
zowane przez powiat żagański? 
Starosta Henryk Janowicz: jesteśmy w trakcie rozmów, bo pismo, jakie uzyskałem od Pana 
Burmistrza jest 100.000,00 zł. Ja dzisiaj mogę się wypowiadać tylko na temat tych 100.000,00 
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zł, może się okaże, że w najbliższym czasie dołoży 200.000,00 zł, 300.000,00 zł, trudno mi 
powiedzieć. Ja z takim pismem zwróciłem się ponownie, po przetargach, jaki się odbyły, do 
władz miasta do Pana Burmistrza i do Rady Miasta i poprosiłem o dofinansowanie tych zadań, 
które są na terenie miasta Żagania, bo uważam, że rozszerzyliśmy ilość zadań, bo po pierwsze 
ul. Żelazna, po drugie ul. Kolejowa, po trzecie ul. Śląska i to jest kontynuowanie tych zadań, 
które były wprowadzone w budżecie i też te, które dołożyliśmy dodatkowo po oszczędnościach, 
jakie nam zostały z innych zadań.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych. 

    2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2018-2024. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie uzasad-
nienia. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w uchwale w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 
na lata 2018 – 2024 został zmieniony roku 2018 w związku ze zmianami dokonanymi zarówno 
uchwałami Zarządu Powiatu, jak i uchwałą Rady Powiatu 12 lutego 2018 roku i dzisiejszą 
uchwałą Rady Powiatu, dokonane zmiany są w objaśnieniach przytoczone. Również został 
zmienione lata 2019 – 2024, a to ze względu na to, że były one planowane bez urealnienia 
wskaźnika wzrostu, czyli inflacyjnego w tych latach i żeby między innymi spełniać wskaźnik 
z art. 243. W załączniku wieloletniej prognozy finansowej jest wykazany deficyt oraz w za-
łączniku Nr 1 wykazane jest, jak kształtuje się wieloletnia prognoza finansowa. W dwóch latach 
jest napisane, że nie spełniamy wskaźnika, ale to jest ze względu na to, że wskaźnik liczy się 
biorąc rok 2017, 2018, 2019 i z tych lat liczy się średnią arytmetyczną, ale tutaj liczy się wskaź-
nik liczony do planu. Ponieważ do planu na dzień dzisiejszy nie została zmieniona procedura 
liczenia wskaźnika z art. 243, nie ujmuje się wolnych środków, potem do wykonania za rok 
2017 wolne środki są liczone i już wtedy spełniamy wszystkie wskaźniki. Dlatego Regionalna 
Izba Obrachunkowa stoi na stanowisku, że nie należy negatywnie oceniać wieloletnich prognoz 
finansowych liczonych do planu, tylko do wykonania. Do wykonania powiat żagański, na dzień 
dzisiejszy, spełnia art. 243, więc nie ma takiego zagrożenia, ponieważ wykonanie wolnych 
środków jest liczone do wskaźnika, zgodnie z wykonaniem.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych. 
    3) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. Wniebowzięcia NMP  

w Żaganiu pl. Klasztorny 2, na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na ob-
szarze Powiatu Żagańskiego, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych. 
    4) udzielenia dotacji celowej dla Pani Ewy Gac zamieszkałej ul. Sasankowa 10, 72-003 

Dobra na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy za-
bytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu Żagań-
skiego, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych. 
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     5) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. Marii Magdaleny  
w Brzeźnicy ul. Zielonogórska 25; 68-113 Brzeźnica na prace konserwatorskie, re-
stauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
znajdującym się na obszarze Powiatu Żagańskiego, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych. 

6) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Jana Chrzciciela  
w Dzietrzychowicach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budow-
lane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Po-
wiatu Żagańskiego, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych. 

7) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. Nawiedzenia Naj-
świętszej Maryi Panny w Żaganiu na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się 
na obszarze Powiatu Żagańskiego, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych. 

8) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Jana chrzciciela 
w Chichach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu Ża-
gańskiego, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych. 

9) zmiany uchwały Nr XLV/17/2002 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 27 czerwca 2002 
roku, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie 
uzasadnienia. 

  Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: zmieniła się liczba mieszkańców w poszczególnych 
okręgach. W związku z tym istnieje konieczność ustalenia nowej liczby radnych. Nie zmieniają 
się granice okręgów, pozostają tak, jak były oraz numery okręgów. Na podstawie kodeksu wy-
borczego wynika, że ulega zmniejszeniu liczba radnych w okręgu Nr 1 z 7 na 6 i w okręgu  
Nr 4 z 8 na 7 mandatów.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 

  Wiceprzewodniczący Rady Jacek Grzelak: z jakich danych były przeliczane wszystkie dane, 
według GUS? 

  Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: na podstawie danych, które gromadzi komisarz wy-
borczy.  

  Wiceprzewodniczący Rady Jacek Grzelak: wszyscy widzimy, że nasza rada została obcięta  
o dwa mandaty. Jest to niepozytywne zjawisko, a wiemy, że coraz więcej rodzi się obywateli. 
Myślę, że jest tez związane z szumem informacyjnym odnośnie meldunków, bo jedni twierdzą, 
że muszą inni twierdzą, że nie muszą, jedni, gdzieś wyjeżdżają i zostają zawieszeniu w próżni. 
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Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: przedstawiłam, jak kształtowała się ta liczba miesz-
kańców. Wojewoda na podstawie tych danych ustalił nam liczbę radnych. Wiem, że jeszcze  
w jednym powiecie zmieniła się liczba radnych.  
Starosta Henryk Janowicz: my największą ilość migracji społecznej mamy na terenie miasta 
Żagania, spadek o około 4000. My nie zauważyliśmy jednej rzeczy, że powiat żagański, który 
kiedyś liczył ponad 84.000 mieszkańców, a w tej chwili liczy niecałe 80.000 mieszkańców. Te 
dane i ilość mandatów narzucił nam komisarz wyborczy i my musieliśmy tylko dostosować do 
tego, co nam narzucono. My tutaj nic nie możemy zrobić. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: powiaty, które liczą powyżej 80.000 mieszkańców, 
mają 21 mandatów, a my mieliśmy około 77.700 mieszkańców, czyli zabrakło nam bardzo nie 
dużo, żeby pozostać tym powiatem dużym. 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: z danych GUS też spadliśmy poniżej 80.000 miesz-
kańców, ponieważ z danymi GUS związana jest dieta, ale te dane będą na koniec czerwca br.  

  Wiceprzewodniczący Rady Jacek Grzelak: ja nie wierzę w te dane i takie jest moje zdanie. 
Starosta Henryk Janowicz: dobrze, że jest dyskusja, tylko problem polega na tym, że tak na-
prawdę duże aglomeracje miejskie utraciły bardzo dużą ilość mieszkańców. Jak ja analizowa-
łem, przygotowując się do sesji, do tej uchwały stwierdziłem, że gminy wiejskie zyskały bardzo 
dużo, bo Gmina Wiejska Żagań kiedyś liczyła niecałe 6.000 mieszkańców, teraz liczy ponad 
7.000 mieszkańców. Miasto Żagań straciło ponad 4.000 mieszkańców i niestety jednak te ruchy 
społeczeństwa istnieją. Może na to ma też wpływ sama lokalizacja jednostek wojskowych, 
gdzie ten przepływ tego wojska jest, trudno nam określić w tej chwili. Komisarz nam określił  
i niestety musimy się dostosować.  
Radny Zdzisław Wilczyński: tu są dane na dzień 31 grudzień, a gdyby się okazało, że  
w czerwcu zwiększy się liczba mieszkańców, to, co wtedy? 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: ustawodawca ustala na koniec grudnia.  
Radny Leon Cuprych: tu musimy zwrócić uwagę na przemysł, bo generalnie, nasz powiat  
w porównaniu z powiatem żarskim jest do tyłu. I dlatego jest ta migracja, bo ludzie wyjeżdżają 
za pracą. Ponadto, tak, jak Starosta powiedział, że na wsi zyskują, ale jest to migracja wewnątrz 
powiatu. Ludzie z miasta budują się na wsi, ale w obrębie powiatu, czyli tutaj nie ma napływu 
dodatkowych mieszkańców, tylko jest to ruch wewnątrz powiatu. Jest to też wynik ekono-
miczny powiaty, czyli gospodarczy. Niestety widzimy, co jest w Żaganiu, jako stolica powiatu 
to przemysł tu jest żaden. Żeby doprowadzić do ponad 80.000 mieszkańców to nie wystarczy 
rok, to trzeba działań wielopokoleniowych. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych. 
  10) określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2018 r. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie 
uzasadnienia. 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu: jeśli chodzi o zadania z zakresu 
rehabilitacji zawodowej, podział jest taki, jak w roku ubiegłym i jest to propozycja Powiato-
wego Urzędu Pracy. Warsztat Terapii Zajęciowej, od wielu lat podział niezmienny. Pozostałe 
zadania wyliczamy wszystkie, które wynikają z ustawy. Różnica między rokiem 2017, a 2018 
jest większa o niespełna 20.000 zł i tą kwotę proponujemy dołożyć do turnusów rehabilitacyj-
nych, bo tu jest, co rocznie największe zainteresowanie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych. 
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       4. Zamknięcie obrad XXXIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik wyznaczył Radnego Adama Gliniaka oraz Radnego 

Stefana Gołka do zapoznania się z protokołem obrad XXXIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego 
z dnia 9 marca 2018 roku. 
Starosta Henryk Janowicz: chciałbym podziękować za takie szybkie spotkanie Rady, bo były 
to tematy dosyć pilne, nagłe i przede wszystkim chciałem podziękować.  
Starosta Henryk Janowicz oraz Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik złożyli wszystkim 
życzenia z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych.  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 1040 ogłosił zamknięcie XXXIII sesji V kadencji 
Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 9 marca 2018 roku. 

               Protokołowała  

          Henryka Świątek  
 

                                                                 Przewodniczący Rady Powiatu Żagańskiego 

                                                                                       Mirosław Gąsik 

 
 


